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НАВЧАННЯ ПРОФСПІЛКОВИХ ЛІДЕРІВ

ЛІТО — СЕЗОН ОЗДОРОВЛЕННЯ

Така порівняно мала
кількість відпочивальників на
Білому озері зумовлена про-
тиепідемічною необхідністю:
рішенням штабу РАЕС з про-

ведення карантинних захо-
дів від 30 червня 2020 року
була встановлена макси-
мальна кількість одночасного
перебування відпочиваль-
ників на РОК «Біле озеро» —
до 100 осіб. Як пояснила
завідувачка виробництва
їдальні Ніна Щербакова,
саме така чисельність гос-
тей дозволяє організувати
харчування у дві зміни і за-
безпечити дотримання соці-
альної дистанції між відвіду-
вачами їдальні. За стіл до
членів однієї сім’ї, навіть як-
що це двоє людей, нікого не
підсаджують.

Для додаткового убез-
печення відпочивальників
під час прийому їжі перед
входом до їдальні встано-

вили дезінфікуючий тунель
«Unilife», а в обідній залі
завжди є санітайзери для
рук та мийні засоби біля
умивальників. 

Ще однією особливістю
цьогорічного відпочинку на
Білому озері є те, що путівки
видають виключно працівни-
кам РАЕС та їхнім родинам.
Чи збільшать кількість гос-
тей, яким можна одночасно
перебувати на РОК «Біле
озеро», чи дозволять видачу
путівок не працівникам стан-
ції та чи продовжать сезон
відпочинку довше, ніж на літ-
ній період, — поки що не
відомо. Все залежатиме від
епідемічної ситуації та відпо-
відних рішень штабу РАЕС
з проведення карантинних
заходів щодо запобігання
хворобі COVID-19. 

Загалом, з точки зору
епідемічної безпеки, готува-
лися цьогоріч до відкриття
сезону на Білому озері ре-
тельно: весь набраний пер-
сонал реабілітаційно-оздо-

ровчого комплексу прохо-
див в обов’язковому по-
рядку не лише рутинний
медичний огляд, а й ІФА-
тестування. Щодня персо-
налу бази проводиться тем-
пературний скринінг, а в
їдальні та місцях загального
громадського користування
– дезінфекція поверхонь, усі
працюють у рукавичках та
масках.
(Закінчення на 4-й стор.)

Особливості відпочинку на Білому озері
Цього року сезон відпочинку на території реабіліта-

ційно-оздоровчого комплексу (РОК) «Біле озеро» роз-
почався набагато пізніше, ніж зазвичай. Через
несприятливу епідемічну ситуацію прийом гостей від-
термінували аж до 6 липня. На початок серпня тут від-
почили та оздоровилися 776 працівників РАЕС та чле-
нів їхніх родин. Це приблизно 20% від минулорічної
заселеності за такий само період. 

Під головуванням Петра
Котіна також відбулося виїз-
не засідання балансової комі-
сії щодо підсумків роботи
Хмельницької АЕС у I півріччі
2020 року. У засіданні взяли
участь віце-президент Ком-
панії Герман Галущенко, про-
відні спеціалісти «Енерго-
атома» та Хмельницької АЕС.

Відкриваючи засідання,
т.в.о. президента ДП НАЕК
«Енергоатом» зауважив, що
Компанія останнім часом пра-
цювала в умовах зниження
прогнозованого балансу ви-
робництва, що призвело до
балансових обмежень, від-
ключення енергоблоків від ме-
режі, обмежень потужності
діючих атомних енергоблоків,
тому втратила за І півріччя
майже 1,8 млрд грн, за 7 міся-
ців — 2,3 млрд. На енергорин-
ку склалася ситуація, яка не
дозволяла отримувати кошти
за відпущену електроенергію. 

«Станом на 7 серпня із 15
енергоблоків АЕС ще один
енергоблок виведений у ре-
зерв, чотири перебувають у
ремонті, два працюють з об-

меженнями. Сподіваюся, від
сьогодні закінчиться така га-
небна практика з резервом
атомної генерації і всі наші
енергоблоки  працюватимуть
у нормальному режимі», —
підкреслив керівник ДП НАЕК
«Енергоатом».

Генеральний директор
Хмельницької АЕС Андрій Ко-
зюра підбив підсумки роботи
підприємства та виконання
фінансового плану за I півріч-
чя 2020 року, надав інфор-
мацію стосовно експлуатації,
ремонтів тощо. «Перекона-
ний, що ХАЕС впорається зі
своїм головним  завданням з
безпечного та надійного ви-
робництва електроенергії та
закінчить поточний рік з пози-
тивними економічними показ-
никами», —  наголосив гене-
ральний директор.

Серед найближчих зав-
дань, які окреслив А. Козю-
ра, — виведення енергоблока
№2 ХАЕС у планово-поперед-
жувальний ремонт, виконання
значного обсягу робіт з підви-
щення безпеки.

(Закінчення на 2-й стор.)

РОБОЧІ ПОЇЗДКИ ОЧІЛЬНИКА «ЕНЕРГОАТОМА»

Атомна енергетика —
галузь професіоналів
високого рівня

На Хмельницькій АЕС з робочою поїздкою перебував
т.в.о. президента ДП НАЕК «Енергоатом» Петро Котін.
Очільник Компанії оглянув майданчики третього та четвер-
того енергоблоків, відкритий розподільчий пристрій ВРП
750/330 кВ, зустрівся з трудовим колективом та провів
нараду з керівниками підрядних організацій ВП ХАЕС.

Основна частина TUT-
camp 2020 була досить
насичена та включала бага-
то методів і прийомів роботи
з аудиторією, а саме: майс-
терність публічних висту-
пів — від задуму до виголо-
шення промови; робота зі
складною аудиторією; імідж
профспілкового лідера; ви-
користання гаджетів у тре-
нінгах, корисні для тренера
мобільні застосунки, а ще
різні практичні завдання і

вправи для «Team bulding».
Також учасники перегля-
нули презентацію та взяли
участь у дискусії «Особ-
ливості роботи з дорос-
лою аудиторією. Роль тео-
рії поколінь у навчальному
процесі». На завершення
профспілкові лідери пре-
зентували власні тренерські
напрацювання.

До організації і прове-
дення чотириденного захо-
ду були залучені тренери

Чернігівського навчально-
методичного центру проф-
спілок та керівники ГО Інс-
титуту громадянської освіти
та праці ICEL Володимир
Ковальчук та Віталій Копиш,
а також до оргкомітету та
команди TUTcamp увійшли
викладачі вишів Ірина Глуш-
ко, Світлана Задорожна і
Світлана Ліщук.

Чотири дні, насичені
емоціями, подіями, незабут-
німи враженнями, цікавими
та корисними знайомства-
ми, продуктивним навчан-
ням з обміном досвідом,
пролетіли на одному подиху.
Учасники дякували організа-
торам та тренерам за чудову
атмосферу, набутий досвід і
нові знання, позитивні емоції

та знайомства з цікави-
ми, енергійними і цілеспря-
мованими профлідерами,
які представляли різні га-
лузі профспілок. Уже додому
вони повернуться зарядже-
ні новими ідеями, з бага-
жем найрізноманітніших тре-
нерських лайфаків і масою
енергії для перетворен-
ня набутих знань у нові
проекти.
(Закінчення на 3-й стор.)

TUTcamp 2020TUTcamp 2020
Успішні лідери будують свої організації з людей,
які бажають піднятися на саму вершину

У Чернігові, за ініціативи Молодіжної ради Федерації
профспілок України, відбувся ІІ Літній табір для проф-
спілкових тренерів та модераторів. Мета заходу — дати
молодим профспілковцям практичні інструменти для
планування та проведення тренінгів у своїх організаціях.
Від Атомпрофспілки у навчанні взяли участь заступник
Голови Атомпрофспілки Павло Прудніков і прес-секре-
тар Павло Олещук.
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ПОЧЕСНА МІСІЯ СПІЛЧАН — ПРАЦІВНИКІВ ПРИРОДНО-ЗАПОВІДНОЇ СПРАВИ

Голова ППО Національ-
ного природного парку  «Гу-
цульщина» Галина МАРЧУК:

— Найперше, хотілося б
подякувати фахівцям апара-
ту ЦК Атомпрофспілки за те,
що вони свого часу приїхали
на наше запрошення і по-
сприяли створенню первин-
ки в парку (профспілкою була
надана конкретна правова і
фінансова допомога). 6 черв-
ня 2019 року профспілкова
організація НПП «Гуцульщи-
на» була заснована, мене
обрали її головою. Метою
створення було — представ-
ництво і захист трудових і
соціально-економічних прав
та інтересів членів профспіл-
ки. Сьогодні їх у нас майже

100 осіб із 180 працюючих у
колективі. Серед основних
заходів профорганізації —
матеріальна допомога спіл-
чанам у зв’язку з народжен-
ням дитини, одруженням,
лікуванням складних захво-
рювань тощо.

Якщо коротко про НПП
«Гуцульщина», то його було
створено Указом Президен-
та України від 14 травня 2002
року. Площа парку, розташо-
ваного у межах Косівського
району Івано-Франківської
області, становить 32271 га.
Його найвідомішою візитів-
кою є туристично-мистець-
кий комплекс «Маєток Свято-
го Миколая», проєкт якого
реалізується з 2003 року.

Комплекс працює цілорічно,
практично без вихідних, при-
ймаємо відвідувачів з усіх
куточків України. У зимовий
період екскурсії проводяться
за попереднім записом. У
Маєтку відкрито кімнату-
музей з новорічно-різдвя-
ними іграшками, кімнату-му-
зей природи, покої робочого
кабінету Святого Миколая.
Тут проводяться різноманітні
майстер-класи, даються від-
повіді на поштові та усні звер-
нення дітей до Святого Ми-
колая. На території Маєтку
організовуються фестивалі
новорічно-різдвяної іграшки,
19 грудня, і свято Весняного
Миколая (веснянки), 22 трав-
ня. У Різдвяні та Великодні
свята проводяться колядки,
вертепи, конкурси писанок
та інші тематичні заходи. Такі
свята — це оригінальна еко-
логічна артсцена, кожна з
яких передбачає також пісні й
танці, малюнки, декламуван-
ня народної творчості тощо.
За роки впровадження про-
єкт «Маєток Святого Мико-
лая» здобув не лише все-
українське, а й міжнародне
визнання.

У парку на території Ше-
шорського науково-дослід-
ного відділення створено
містечко Шешори, яке має
всі елементи інфраструкту-
ри, необхідні для повноцін-
ного відпочинку. Тут щорічно
проводяться літні екологіч-
ні та християнські табори.
Улюбленим місцем дозвілля
місцевого населення і гостей
краю є унікальний природний
комплекс — річка Черемош,
урочище Лебедин із одно-
йменним озером на висоті
650 м над рівнем моря, відо-
мі, навіть за межами країни,
шешорські гуки (водоспади).
Цікавим об’єктом для трену-
вань туристів, скелелазів і
альпіністів є хребет Сколівсь-
кий, скелі якого мають висоту
20-40 м.

Збереження і відтворен-
ня природного біорозмаїття,
особливо рідкісних і зни-
каючих видів, в умовах рек-
реаційного використання те-
риторії є першочерговим
завданням парку. Науковця-
ми парку також проводяться
історичні, екологічні дослід-
ження. Є науково-дослідний
розсадник, науково-просвіт-
ницький центр. При парку
існує служба державної охо-
рони, яка здійснює природо-
охоронні заходи зі збережен-
ня й охорони лісової фауни.

Голова ППО Націо-
нального природного пар-
ку «Карпатський» Ігор
КУПЧАК:

— Хотів би нагадати, що
ми входимо не тільки в сім
найкращих парків України,

останні п’ять років є ще й
серед 100 найкращих парків
світу. Це немаловажний факт,
це робота цілого колективу,
який налічує 200 осіб, я тут
працюю вже 35 років. Ми вхо-
димо до складу Атомпроф-
спілки майже 20 років. А сам
парк «Карпатський» був ство-
рений 1980 року. Це був пер-
ший парк на території Ук-
раїни ще за часів Радянсько-
го союзу. Сьогодні територія
парку становить 50495 га.
Головні наші завдання абсо-
лютно такі ж самі, як і в ін-
ших національних природних
парків України. Єдине, що
«Карпатський» має певну
особливість, він розташова-
ний на території найвищих
гірських хребтів України —
Чорногірського і Горган. Із
шести двотисячників Чорно-
гірського хребта п’ять знахо-
дяться на території парку.
Маємо майже 400 км турис-
тичних маршрутів, стежок і на
них є багато зон відпочинку.

Парк географічно роз-
тягнувся майже на 100 км
вздовж Чорногірського та
Горганського хребтів. Тери-
торія розділилася на 12 відді-
лень, вона досить велика і є
перспектива її збільшення на
25 тис. га.

Організаційна структура
ідентична НПП «Гуцульщи-
на», але в нас більше відді-
лень і більше працівників.
Основним є відділ охорони та
збереження природних сис-
тем. Це служба, яка займа-
ється як охороною лісів, так і
проведенням і контролем за
санітарними рубками. Виру-
буємо тільки ті дерева, на-
садження, які через кліматич-
ні зміни, пониження рівня
грунтових вод масово вси-
хають і які знаходяться уз-

довж туристичних марш-
рутів, центральних доріг,
там, де найменше потрібно
витрат і є певна доступність.
Углиб лісу ми не йдемо,
там проводиться моніторинг,
спеціальні дослідження, як
відбувається процес віднов-
лення лісу на тих ділянках, що
відмирають.

Ми боремося з браконь-
єрами, запобігаємо заготів-
лі лікарської сировини в Аль-
пійському поясі, з багатьма
іншими видами порушень.
Це все робить служба охоро-
ни, яка не має сьогодні жод-
них технічних засобів, пере-
сувається лише пішки і не
має спеціального зв’язку
(мобільні телефони не всюди
працюють). У нас є пробле-
ми, які хотілося б вирішувати
оперативно, отримувати тех-
нічне забезпечення й покра-
щувати стан справ на цій
території.

Ми є чистими бюджетни-
ками, але змушені заробляти
гроші для того, щоб себе ут-
римувати і виживати. Маємо
платні маршрути, з доросло-
го за проходження маршру-
том беремо 30 грн, з дитини
— 15. Вийшли на річний
показник доходу майже два
мільйони грн, хоча 5-7 років
тому мали всього-на-всього
500 тис. грн.

У нас є науковий відділ, у
якому 5 лабораторій, найці-
кавіші із них — це ботанічна і
хімічна. Відділ еколого-ос-
вітньої роботи займається
роботою з учнями у школах, у
літніх дитячих таборах, які ще
є і працюють на території
парку. Дитячі групи прихо-
дять у наші екоцентри, де їм
проводять екскурсії з попу-
ляризації екології, охорони
довкілля.

Маємо також і напрями
такого вузького господарю-
вання, як бджолярство, є
пасіка на 100 бджолиних сі-
мей. Будуємо невеличкі бу-
диночки, де приймаємо лю-
дей з метою оздоровлення.
Підтримуємо традиційне гу-
цульське господарювання,
тримаємо овець, щоб пока-
зати відвідувачам парку, як їх
можна використати в госпо-
дарстві.

Про ландшафтне різно-
маніття нашого гірського
регіону можна говорити дуже
багато, на території проро-
стає велика кількість черво-
нокнижних рослин, за якими
ведеться постійне спосте-
реження, дослідження, ви-
даються певні методичні ре-
комендації для аналогічних
територій для збереження,
розмноження і поширення
таких видів рослин.

Водні ресурси нашої те-
риторії відображені, насам-
перед, кількома високогірни-
ми озерами — це Марічейка
(розташоване на висоті 1510
м над рівнем моря) неподалік
гори Піп Іван, і озеро Неса-
мовите (1750 м над рівнем
моря), на схилах гори Туркул.
На жаль, кліматичні умови
впливають на їхній стан, вміст
органіки збільшується і вони
поступово починають заро-
стати. А найвищим озером в
Україні є Бребенескул (1800
м над рівнем моря), воно
знаходиться межи двотисяч-
никами Бребенескул та Гу-
тин Томнатик (остання вер-
шина разом з озером — то
вже територія Закарпатської
обл.).

Усіх запрошую відвідати
наш парк!

Микола ВАРЧИН
Фото Людмили ГАП’ЮК

ЗБЕРЕЖЕМО РІДНУ ПРИРОДУ — ЗБЕРЕЖЕМО УКРАЇНУ!

Цей номер «Атомника України» виходить у світ саме
на 40-й день від дня смерті нашого Редактора Миколи
Васильовича Петриченка. Матеріал про національні при-
родні парки України «Гуцульщина» та «Карпатський» був
його останнім дописом у газету. Знайшли у ноутбуці.
Друкуємо. І щоразу подумки дякуємо йому — справжньо-
му журналісту, чесному, порядному, справедливому
керівникові за те, що упродовж 20 років ми з натхненням
працювали під його керівництвом.

Кажуть, що після 40-го дня душа відлітає в інші світи.
Ми не відаємо, чи вони кращі, але знаємо, як Микола
Васильович любив цей світ, Україну і свою малу батьків-
щину — Чуднів, любив рідних йому людей, друзів, колег.
Нехай його світла душа вознесеться до висоти гір Кар-
пат і допомагає усім нам гідно жити далі. Пам’ятаємо
Вас, Миколо Васильовичу, і дуже сумуємо…

7 липня відзначили своє професійне свято працівни-
ки природно-заповідної справи, у їх числі трудові колек-
тиви 18 національних природних парків і заповідників, які
перебувають на обліку Атомпрофспілки України. Голова
профспілки Валерій Матов у своєму привітанні з нагоди
свята висловив щиру подяку справжнім захисникам і
шанувальникам навколишнього середовища, людям, які
за велінням серця плекають заповідні місця України, її
рослинний і тваринний світ, для нинішнього і майбутньо-
го поколінь.

Приємно, що із когорти «атомпрофспілкових» торік
два національні природні парки «Гуцульщина» і «Кар-
патський» увійшли у ТОП-7 найкращих в Україні. Тож чим
живуть, як розвиваються сьогодні ці заповідні куточки
нашої країни — про це розповідають лідери первинних
профспілкових організацій парків.

На Чорногірському хребті завжди людно

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

За результатами засідання балансової комісії Петро Котін зазна-
чив, що колектив ХАЕС усе зробив для того, аби виконати виробничі
плани і програми. Результати роботи позитивні. Заходи, що їх впро-
ваджує Компанія для налагодження системи платежів, вселяють
упевненість, що ситуація суттєво покращиться.

Т.в.о. президента НАЕК провів також зустріч з трудовим колекти-
вом атомної електростанції — керівниками основних технологічних
цехів та підрозділів. Під час зустрічі очільник «Енергоатома» зазна-
чив, що Компанія цілеспрямовано працює над реалізацією інвести-
ційного проекту «Енергетичний міст Україна — ЄС», складовою
якого є будівництво енергоблоків №3, 4 Хмельницької АЕС. «Ми
впевнені, що атомна генерація, будівництво Х3/Х4 — це майбутнє
України, і ми зробимо все від нас залежне для того, щоб населення
отримувало дешеву електроенергію, персонал АЕС був соціально
захищеним, забезпечував безпечне та ефективне виробництво
електроенергії, а Україна була енергонезалежною державою».

Петро Котін розповів і про нові інвестиційні плани та напрями
діяльності Компанії, які стосуються експорту електроенергії у
Білорусь, Молдову, країни Балтії, спорудження дата-центрів, про
розвиток водневих технологій.

Віце-президент з розвитку Герман Галущенко охаракте-ризу-
вав ситуацію на ринку електроенергії, зазначивши: «Компанія опи-
нилась у дискримінаційних умовах і обстоює своє право бути рів-
ноцінним гравцем в існуючій моделі ринку. Ринок передбачає
справедливу конкуренцію і розрахунки. Вживаємо всіх заходів для
виходу Компанії з кризи, покращення фінансового стану».

На зустрічі очільника «Енергоатома» з керівниками ключових
підрядних організацій обговорювалося питання кредиторської
заборгованості за виконані роботи. Серед проблемних питань —

авансування робіт з підвищення безпеки в період проведення пла-
ново-попереджувального ремонту енергоблока №2. 

Генеральний директор ВП ХАЕС, зокрема, звернув увагу на
те, що у роботі з підрядниками є певні напрацювання, порозу-
міння у частині фінансування, і висловив впевненість, що це
дасть змогу забезпечити якісне і вчасне проведення ремонту
енергоблока.

Насамкінець керівник ДП НАЕК «Енергоатом» Петро Котін ска-
зав: «Економічна ситуація в Компанії складна, але ми впевнені, що
атомна енергетика — галузь професіоналів високого рівня, і ми
спроможні чітко виконувати виробничі плани та завдання, працюва-
ти безпечно й надійно».

РОБОЧІ ПОЇЗДКИ ОЧІЛЬНИКА «ЕНЕРГОАТОМА»

Атомна енергетика — галузь професіоналів високого рівня
Уряд схвалив постанову «Про внесення змін

до Положення про покладення спеціальних
обов’язків на учасників ринку електричної енер-
гії для забезпечення загальносуспільних інтере-
сів у процесі функціонування ринку електричної
енергії».

Частку електроенергії, яку ДП НАЕК «Енерго-
атом» продаватиме за механізмом публічних спеці-
альних обов’язків ПСО, зменшили з 80% до 50-55%.
Для «Укргідроенерго» цю частку зменшено з 35% до
30%. Відповідно, збільшується частка електроенергії,
яку компанії зможуть продавати за двосторонніми
договорами та на інших сегментах ринку на конку-
рентних умовах. Це дозволить покращити фінансову
ситуацію зазначених державних підприємств, а також
ДП «Гарантований покупець», повідомляє Міненерго.

«Затвердження так званої перехідної моделі
ПСО — це один з кроків у рамках системної стратегії
вдосконалення правил роботи ринку електроенергії
для всіх її учасників. Його було запропоновано ще у
травні цього року, коли прем’єр-міністр доручив
Міністерству енергетики разом з керівництвом
«Енергоатома» подати пропозиції щодо виходу з
енергетичної кризи. Цей крок конче потрібний для
того, аби ринок нарешті став місцем з однаковими
правилами, рівною участю і чесною конкуренцією для
усіх гравців», — зазначав т.в.о. президента ДП НАЕК
«Енергоатом» Петро Котін.

ОФІЦІЙНО

Зменшено ПСО
для НАЕК «Енергоатом»
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

ПОВІДОМЛЯЄ ДСП «ЦЕНТРАЛЬНЕ ПІДПРИЄМСТВО З ПОВОДЖЕННЯ З РАДІОАКТИВНИМИ ВІДХОДАМИ»

Повідомляємо про початок громадського обговорення звіту з
оцінки впливу на довкілля планованої діяльності, зазначеної у пункті
1 цього оголошення, з метою виявлення, збирання та врахування
зауважень і пропозицій громадськості до планованої діяльності.

1. Планована діяльність
Реконструкція пункту захоронення радіоактивних відходів

«Буряківка» у зоні відчуження Іванківського району Київської області.
Плановані роботи спрямовані на створення інженерних бар’єрів

для забезпечення стійкості сховища і мають природоохоронний
характер, спрямовані на стабілізацію екологічної обстановки в зоні
відчуження.

Майданчик будівництва міжтраншейних сховищ №11–№12,
№13–№14, №15–№16, №17–№18, №19–№20, №21–№22 знахо-
диться в 30-км зоні відчуження Чорнобильської АЕС, за 13 км на пів-
денний захід від ЧАЕС, на території пункту захоронення радіоактив-
них відходів (ПЗРВ) Буряківка». У ПЗРВ «Буряківка» надходять радіо-
активні відходи Чорнобильського походження.

Тип сховищ — приповерхневі сховища міжтраншейного типу, які
забезпечать приймання не менш 120000 куб. м РАВ на захоронення.
Об’єм кожного сховища становить не менше 20000 куб. м. Клас
наслідків (відповідальності) — СС3. Код будівництва — ДК 018-2000.

Ізоляція радіоактивних відходів вирішується шляхом створення
нижнього та верхнього захисного екранів, які повинні перешкоджати
виходу радіонуклідів у навколишнє середовище і забезпечувати
захист відходів від проникнення атмосферних опадів та вітрової еро-
зії.

Нижній протифільтраційний екран під масивом завантажених
РАВ у сховищах складається з глиняного екрана товщиною 1,0 м на
поверхні між сховищами та 0,5 м по поверхні наявних сусідніх схо-
вищ; захисного шару місцевого ґрунту товщиною 0,5 м; залізобетон-
не покриття з бетону класу С12/15 товщиною 0,2 м.

Габаритні розміри залізобетонного покриття, на якому розміщу-
ється масив РАВ у 6-ти проектованих сховищах: довжина ~ 102,0…
116,5 м, ширина ~ 84,7…102,6 м. Ухил залізобетонного днища
ємності сховищ для збирання та відведення атмосферних опадів за
межі сховищ не менше і = 0,005. Максимальна висота складування
РАВ ~ 5,9…6,1 м. Довжина по верху завантажених РАВ ~ 53,5…66,0
м. Закладення укосів завантажених РАВ — не більше 1:4.

Верхній гідроізоляційний екран над масивом завантажених РАВ
складається з вирівнювального шару місцевого ґрунту товщиною 0,5
м; глиняного екрана товщиною 0,5 м; захисного шару місцевого
ґрунту товщиною 0,6 м; біозахисного шару рослинного ґрунту зі щеб-
нем товщиною 0,5 м з посівом по поверхні багаторічних трав.

Ухил з поверхні верхнього гідроізоляційного екрана для відве-
дення атмосферних опадів по укосах: в повздовжньому напрямку —
min 1:4, в поперечному напрямку — min 1:10.

Габаритні розміри заповнених відходами сховищ після обвалу-
вання верхнім гідроізоляційним екраном: довжина ~ 118,0…130,5 м;
ширина ~ 128,0…149,0 м.

Для будівельних робіт використовуються місцеві будівельні
матеріали зони відчуження. Доставка матеріалів здійснюється з тим-
часових місцевих кар’єрів:

— 100368 т глини доставляється з кар’єру на відстані до 15 км;

— 44340 т рослинного ґрунту привозиться з кар’єру на відстані
до 5 км.

Забезпечення майданчика водою передбачається від існуючих
джерел водопостачання. На виробничі потреби необхідно 4524 куб.
м води. Електропостачання передбачено від існуючих інженерних
мереж, додаткові джерела не передбачені. Витрата електроенергії
становитиме 33,2 тис. кВт/год. Будівельні роботи передбачається
здійснювати силами підрядної організації. 

Основні операції з укладання шарів: розвантаження автоса-
москидів з ґрунтом, розрівнювання ґрунтів бульдозером, ущіль-
нення котками, посів трав. Прийняті в проекті організаційно-тех-
нічні та технологічні рішення ґрунтуються на використанні наявної
виробничої інфраструктури на пункті захоронення радіоактивних
відходів (ПЗРВ) «Буряківка» і наявного технічного оснащення ДСП
ЦППРВ.

Будівельні роботи не становлять загрози для забруднення
навколишнього природного середовища та опромінення персоналу.

2. Суб’єкт господарювання
Державне спеціалізоване підприємство «Центральне підприєм-

ство з поводження з радіоактивними відходами, Код ЄДРПОУ
37197102

07270, Київська обл., Іванківський район, м. Чорнобиль, вул.
Кірова, 52, тел. (04593) 5-17-08.

3. Уповноважений орган, який забезпечує проведення громад-
ського обговорення

Міністерство захисту довкілля та природних ресурсів України,
Управління екологічної оцінки, відділ оцінки впливу на довкілля,
поштова адреса: 03035, м. Київ, вул. Митрополита Василя Липківсь-
кого, 35, тел.: +38 (044) 206-31-40, +38 (044) 248-23-43, e-mail: gla-
dun@menr.gov.ua; ОVD@menr.gov.ua Контактна особа: Гладун Євгеній
Євгенійович, головний спеціаліст відділу оцінки впливу на довкілля
Управління оцінки впливу на довкілля та стратегічної екологічної
оцінки.

4. Процедура прийняття рішення про провадження планованої
діяльності та орган, який розглядатиме результати оцінки впливу на
довкілля 

— дозвіл на виконання будівельних робіт, що видається органом
державного архітектурно-будівельного контролю України (Закон
України «Про регулювання містобудівної діяльності», Порядок вико-
нання підготовчих та будівельних робіт, затверджений Постановою
Кабінету Міністрів України від 13.04.2011р. №466).

5. Строки, тривалість та порядок громадського обговорення
звіту з оцінки впливу на довкілля, включаючи інформацію про час і
місце усіх запланованих громадських слухань

Тривалість громадського обговорення становить 25 робочих
днів (не менше 25, але не більше 35 робочих днів) з моменту офіцій-
ного опублікування цього оголошення (зазначається у назві оголо-
шення) та надання громадськості доступу до звіту з оцінки впливу на
довкілля та іншої додаткової інформації, визначеної суб’єктом госпо-
дарювання, що передається для видачі висновку з оцінки впливу на
довкілля.

Протягом усього періоду громадського обговорення громадсь-
кість має право подавати будь-які зауваження або пропозиції, які, на

її думку, стосуються планованої діяльності, без необхідності їх об-
ґрунтування. Зауваження та пропозиції можуть подаватися в пись-
мовій формі (у тому числі в електронному вигляді) та усно під час гро-
мадських слухань із внесенням до протоколу громадських слухань.
Пропозиції, надані після встановленого строку, не розглядаються.

Громадські слухання (перші) відбудуться: дату, час, місце та ад-
ресу проведення громадських слухань не визначено; тимчасово, на
період дії та в межах території карантину, встановленого Кабінетом
Міністрів України з метою запобігання поширенню на території
України коронавірусної хвороби (COVID-19), до повного його скасу-
вання та протягом 30 днів з дня скасування карантину, громадське
обговорення планованої діяльності проводиться у формі надання
письмових зауважень і пропозицій (у тому числі в електронному
вигляді).

6. Уповноважений центральний орган або уповноважений
територіальний орган, що забезпечує доступ до звіту з оцінки впли-
ву на довкілля та іншої доступної інформації щодо планованої
діяльності

Міністерство захисту довкілля та природних ресурсів України,
Управління екологічної оцінки, відділ оцінки впливу на довкілля,
поштова адреса: 03035, м. Київ, вул. Митрополита Василя Липківсь-
кого, 35, тел.: +38 (044) 206-31-40, +38 (044) (044) 248-23-43, e-mail:
gladun@menr.gov.ua; ОVD@menr.gov.ua Контактна особа: Гладун
Євгеній Євгенійович, головний спеціаліст відділу оцінки впливу на
довкілля Управління екологічної оцінки. 

7. Уповноважений центральний орган або уповноважений тери-
торіальний орган, до якого надаються зауваження і пропозиції, та
строки надання зауважень і пропозицій

Міністерство захисту довкілля та природних ресурсів України,
Управління екологічної оцінки, відділ оцінки впливу на довкілля,
поштова адреса: 03035, м. Київ, вул. Митрополита Василя
Липківського, 35, тел.: +38 (044) 206-31-40, +38 (044) (044) 248-23-
43, e-mail: gladun@menr.gov.ua; ОVD@menr.gov.ua Контактна особа:
Гладун Євгеній Євгенійович, головний спеціаліст відділу оцінки впли-
ву на довкілля Управління екологічної оцінки.

Зауваження і пропозиції приймаються протягом усього строку
громадського обговорення, зазначеного в абзаці другому пункту 5
цього оголошення.

8. Наявна екологічна інформація щодо планованої діяльності
Звіт з оцінки впливу на довкілля планованої діяльності на 73

аркушах.
9. Місце (місця) розміщення звіту з оцінки впливу на довкілля та

іншої додаткової інформації (відмінне від приміщення, зазначеного у
пункті 6 цього оголошення), а також час, з якого громадськість може
ознайомитися з ними

ДСП ЦППРВ, 07270, Київська обл., Іванківський район, м. Чорно-
биль, вул. Кірова, 52. Контактна особа — Подде Олеся Володимирів-
на, тел. (04593) 5-16-81

З 20.08.2020 з пн по чт, з 8:00 до 18:00.
Іванківська районна рада, 07201, Київська обл., смт Іванків, вул.

І. Проскури, буд. 7, контактний телефон: (04591) 5-29-99
Із 21.08.2020 з пн по чт з 8:00 до 17:00, пт з 8:00 до 16:00, обідня

перерва 12:00-13:00.

Про початок громадського обговорення звіту з оцінки впливу на довкілля
(реєстраційний номер справи про оцінку впливу на довкілля планованої діяльності — 20204145666)

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

В останній день заходу
до профспілкового навчан-
ня ще був доданий і спорт.
Відбувся перший дружній
матч між командою Літньо-
го табору для профспілко-
вих тренерів і модерато-
рів та Академією сучасних
профспілкових лідерів Ки-
ївської обласної профспіл-
ки працівників АПК, які
також проходили в цей час
навчання у Чернігові. За

підсумками гри команда
«TUTcamp» перемогла з
рахунком 1:0.

Уже другий рік поспіль
Літній табір відбувається
завдяки зусиллям парт-
нерів — Молодіжної ради
Федерації профспілок Ук-
раїни та Представництва
Фонду ім. Фрідріха Еберта
в Україні (FES Ukraine).
Завершився TUTcamp 2020
підбиттям підсумків та вру-
ченням сертифікатів.

Тетяна ЛАРІНА

TUTcamp 2020TUTcamp 2020
Успішні лідери будують свої організації з людей,
які бажають піднятися на саму вершину

НАВЧАННЯ ПРОФСПІЛКОВИХ ЛІДЕРІВ ПОЗИЦІЯ ПРОФСПІЛОК

Президентом України Володимиром Зеленським
6 серпня 2020 року внесено до Верховної Ради України
законопроект «Про внесення змін до Закону України «Про
Державний бюджет України на 2020 рік» (реєстр №3963),
яким ініційовано підвищення мінімальної заробітної пла-
ти до 5000 грн з 1 вересня ц.р. (наразі — 4723 гривні на
місяць).

Як зазначено у пояснювальній записці до законопроекту,
також передбачається збільшення розміру посадового окладу
працівника 1 тарифного розряду ЄТС до 2225 гривень (наразі –
2102 грн).

Анонсоване підвищення мінімальної заробітної плати, на
чому постійно наголошують профспілки, наблизить виконання
домовленостей по Генугоді на 2019–2021 роки щодо необхід-
ності досягнення розміру мінімальної заробітної плати до фак-
тичного прожиткового мінімуму для працездатних осіб.

Проте варто зазначити, що, за розрахунками Мінсоцполі-
тики в цінах червня ц.р., прожитковий мінімум уже становить
5149 грн, тобто більше, ніж запропоновано Президентом Ук-
раїни, і цілком очевидно, що в умовах традиційного підвищення
цін і тарифів в осінньо-зимовий період він і далі зростатиме.

Чинною Генеральною угодою також передбачено забезпе-
чення співвідношення мінімальної заробітної плати до серед-
ньомісячної на рівні 50% на кінець року. Враховуючи, що серед-
ньомісячна заробітна плата у 2020 році прогнозується Урядом
на рівні 10709 грн, зазначене підвищення мінімальної заробітної
плати забезпечить зростання співвідношення її розміру до
середньомісячної заробітної плати лише до 46,7%.

Зважаючи на це, Голова Федерації профспілок України
Григорій Осовий, беручи до уваги вимоги чинного законо-
давства (зокрема ст. 10 Закону України «Про оплату праці»),
звернувся листом до Кабінету Міністрів України та СПО органі-
зацій роботодавців щодо необхідності прискорення проведення
переговорів Сторін соціального діалогу з визначення розміру
мінімальної заробітної плати.

Підвищення мінімальної заробітної плати

Голова СПО об’єднань профспілок, Голова ФПУ Гри-
горій Осовий на засіданні Уряду 5 серпня привернув увагу
урядовців до ситуації з використанням у морських портах
Одеси і Миколаєва буксирів, власником яких є офшорна
компанія, зареєстрована у Гонконзі, 100% акцій якої нале-
жать російському ВАТ «Флот Новоросійський морський
торговельний порт».

Дані про це містяться у офіційному зверненні Профспілки
робітників морського транспорту морського порту Чорно-
морськ (Одеська область) до Прем’єр-міністра України Дениса
Шмигаля та СПО об’єднань профспілок. Зазначена профспілка
є членською організацією всеукраїнського об’єднання профспі-
лок «Єдність», яке входить до СПО профспілок, і є суб’єктом
чинної Генеральної угоди, тому інтереси спілчан потребують
захисту.

Голова СПО профспілок запропонував провести розсліду-
вання наведених у зверненні Профспілки робітників морського
транспорту морського порту Чорноморськ фактів та поінфор-
мувати про вжиті заходи. Офіційне звернення від профспілок з
цього приводу було передано Уряду. Також Григорій Осовий
провів перемовини з міністром інфраструктури України Вла-
диславом Криклієм, який, реагуючи на виступ профспілок,
зазначив, що очолюване ним міністерство вживатиме необхід-
них заходів для створення рівних, прозорих та конкурентних
умов для ведення в Україні усіх видів економічної діяльності, у
тому числі й судноплавства.

Олексій КОРЕЦЬКИЙ

Інтереси спілчан потребують захисту
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ЛІТО — СЕЗОН ОЗДОРОВЛЕННЯ

КОНКУРС ПРОФМАЙСТЕРНОСТІ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
Для гостей РОК «Біле озе-

ро» також передбачені каран-
тинні заходи, покликані убез-
печити їх від коронавірусної
інфекції.

— Карантинні заходи роз-
починаються ще до входу на
територію бази відпочинку, —
розповідає директор РОК «Бі-
ле озеро» Ярослав Устимчик.
— Перед центральним входом
на реабілітаційно-оздоровчий
комплекс сторож та представ-
ники Національної гвардії про-
сять у прибулих пред’явити
направлення на відпочинок, і
лише за наявності цього до-
кумента відвідувачів пропус-
кають на територію бази.
Потім вони повинні пройти у
медпункті обов’язковий тем-
пературний скринінг, його ре-
зультат медсестра записує у
направленні. Тільки після цьо-
го гості йдуть на рецепцію (у
масці й не більше двох осіб
одночасно) для проходження
процедури поселення в буди-
ночки, обладнані санітарними
вузлами. 

Як запевнив Ярослав Ус-
тимчик, в одному будиночку
розміщують виключно членів
однієї сім’ї, не підселяють сто-
ронніх. 

На пляжі дбають, насампе-
ред, про дотримання соціаль-
ної дистанції між людьми. Для
цього там розвішені відповід-
ні таблички з нагадуваннями,
а основний контроль за цим
проводить  матрос-рятуваль-
ник, який періодично через
гучномовець сповіщає при-
сутніх на пляжі про важливість
виконання ними протиепіде-
мічних вимог. 

Але не тільки карантин-
ними заходами відзначився
цьогорічний сезон на Білому
озері, а й оновленням матері-
ально-технічної бази реабіліта-
ційно-оздоровчого комплексу.

Зокрема, ще у травні за
кошти первинної профспілко-
вої організації Компанії були

закуплені та змонтовані на
центральній території бази
сучасний дитячий майданчик
і тренажерна зона. А нещо-
давно працівники РБЦ та
ЦГО РАЕС завершили облаго-
родження цього куточка: про-
клали пішохідні доріжки, вста-
новили лавки та висадили
дерева.

Позитивні зміни торкнули-
ся й деяких елементів цен-
тральної та бічної алей бази
відпочинку: тут з’явилися нові
вказівники, лавки, а ще ство-
рили фотозону відразу біля
рецепції. На рецепції також
провели косметичний ремонт
та осучаснили інтер’єр.

У перспективі, як розповів
директор РОК «Біле озеро»
Ярослав Устимчик, планують
відремонтувати їдальню: оно-
вити фасад, обідню залу та
покрівлю. Наразі ж свіжим
ремонтом уже можуть похва-
литися її виробничі та побуто-
ві приміщення. Там провели
облицювальні роботи, встано-
вили санітарні вузли, облаш-
тували роздягалку для персо-
налу, закупили нові меблі,
посуд та інвентар. На кухні
з’явилися нові холодильні
камери, котел та пароконвек-
томат. Окрім того, в обідній
залі їдальні перед початком
сезону провели косметичний
ремонт, пошили нові скатер-
тини та тюлі. Деяких змін за-

знало й меню — все задля
здорового харчування відпо-
чивальників.

— Дослухаючись до поба-
жань відвідувачів, додали  біль-
ше фруктів та овочів, зелені.
Наше меню розробляється на
14 днів, воно збалансоване і
обов’язково затверджується
Держпродспоживслужбою, —
зазначає завідувачка вироб-
ництва їдальні Ніна Щерба-
кова.

Як бачимо, динаміка по-
кращення умов проживан-
ня та відпочинку на РОК
«Біле озеро» залишається по-
зитивною, незважаючи на ка-
рантинні обмеження. Люди
схвально відгукуються про
нього, зокрема, і працівниця

ЦТПК Наталія Реєнт: «Ми при-
дбали сімейну путівку на 4 дні,
дуже всім задоволені. Приєм-
но, що весь час тут працю-
ють над покращенням умов
проживання та харчування,
облагородженням території.
Сподобався новий, яскравий
майданчик для діток, на базі
завжди чисто та охайно. А ще
дуже тихо  цього року, тому що
відпочивальників порівняно
мало. І на душі спокійно, бо
бачу, як ретельно стежать за
виконанням карантинних за-
ходів, а тому тут не страшно
відпочивати. Водичка в озе-
рі — супер, погода теж — від-
починок вдався!» 

Олена РОМАНІК
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

Особливості відпочинку на Білому озері

Водно-радіохімічна лабораторія Запо-
різької АЕС провела конкурс професійної
майстерності серед лаборантів хіманалізу.
Цього року змагалися семеро лаборантів.

Програма конкурсу була розрахована на
лаборантів четвертої групи і складалася з теоре-
тичного та практичного завдань. Практичне зав-
дання було вибране на Рівненській АЕС, бо саме
на їх майданчику буде проведено галузевий
етап.

Учасниці конкурсу виконували завдання з
назвою «Титриметричне визначення жорсткості
у технологічних робочих середовищах». Процес
виконання практичної роботи, дотримання тех-
ніки методу та правил охорони праці — усе це
впливало на оцінку.

У підсумку кращою за професією стала Ірина
Сідельникова. Друге місце у конкурсі посіла Вік-
торія Орініна, на третьому — Альона Чищева.

Усі конкурсантки зауважили, що на подібних
заходах можна багато чого навчитися, обміняти-
ся досвідом, провести аналіз та роботу над
помилками. Саме тому в підрозділі завжди є
бажаючі продемонструвати свої професійні
якості.

Змагалися, вчилися,
обмінювалися досвідом

У ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ

На розгляд Урядом 5 серпня ц.р. Мінекономі-
ки підготувало проект розпорядження КМУ про
віднесення будівлі Навчально-методичного цен-
тру Федерації профспілкових організацій Черні-
гівської області до сфери управління Фонду дер-
жавного майна України.

Документ передбачав передачу будівлі по вул.
Шевченка, 105-а у м. Чернігів, де розташований
профспілковий навчально-освітній заклад, до Фонду
держмайна з метою її подальшої приватизації або
оренди.

Не вдалося!
ФПУ категорично не погодилася з такими намі-

рами, вважаючи це рішення протиправним. Адже
рішенням Господарського суду Чернігівської об-
ласті у березні 2017 року було встановлено заборо-
ну виселяти із зазначеної будівлі підприємство
НМЦ Федерації профспілкових організацій Чер-
нігівської області, як таке, що є добропорядним
користувачем цього майна і здійснює його цільове
використання. Зазначене рішення було ухвалено у
відповідь на дії спілчан проти рішення Господарсь-
кого суду Чернігівської області, прийнятого 26
грудня 2011 року, яким визнавалося право влас-
ності на будівлю НМЦ у Чернігові за Фондом дер-
жавного майна України.

Про обставини судових перипетій було поінфор-
мовано керівництво міністерства, фахівців Секре-
таріату Кабміну, що й дало бажаний для профспілок
результат: на останньому засіданні Уряду 5 серпня
міністр економічного розвитку Ігор Петрашко запро-
понував зняти згаданий проект постанови з розгляду
і направити його на доопрацювання.

— Профспілки схвально сприйняли цю пропози-
цію міністра, — зазначив Голова СПО об’єднань проф-
спілок, Голова ФПУ Григорій Осовий, який брав учать
у засіданні Уряду. Адже Чернігівський Центр виконує
важливу соціальну функцію, будучи регіональним осе-
редком для підготовки профспілкових фахівців з усієї
України та різних галузей економіки. Щорічно там
здобувають практичні знання сотні й тисячі спілчан і
свої знання вони використовують для більш ефектив-
ного захисту трудящих, ведення колективних перего-
ворів з роботодавцями, обстоювання прав працівни-
ків на гідну працю, зарплату та безпеку на робочих
місцях.

Лідер профспілок висловив сподівання, що у
ситуації з НМЦ Федерації профспілкових організацій
Чернігівської області врешті-решт буде знайдено
справедливе й об’єктивне рішення для того, щоб не
позбавляти чисельну когорту профспілкових акти-
вістів можливості набуття ними необхідних знань і
навичок. Адже, обстоюючи законні інтереси праців-
ників, профспілки фактично виконують державниць-
ку функцію із забезпечення захисту прав людини. І
це має бути враховано при прийнятті остаточних
рішень, коли йдеться про передачу тих чи інших соці-
ально значущих об’єктів від профспілок до інших
власників.

Перемовини тривають. Справедливість — за
нами!

Відбито чергову спробу
«захапати» профспілкове

За дорученням голови депутатської фракції полі-
тичної партії «Слуга народу» перший заступник голови
фракції Олександр Корнієнко звернувся до голови
Комітету Верховної Ради України з питань соціальної
політики та захисту прав ветеранів Галини Третья-
кової з проханням детально розглянути звернення
голови СПО об’єднань профспілок на національному
рівні Григорія Осового стосовно необхідності прове-
дення додаткових погоджувальних процедур з проф-
спілками та доопрацювання положень законопроекту
«Про внесення змін до деяких законодавчих актів
України (щодо окремих питань діяльності професій-
них спілок)» (реєстр. №2681 від 27.12.2019). Народ-
ний депутат закликав свою колегу взяти до відома та
врахувати думки і пропозиції профспілок у подальшій
роботі.

Про прийняті за результатами розгляду рішення
О.Корнієнко  просить повідомити його та СПО проф-
спілок у передбачений строк відповідно до законо-
давства України.

Олексій КОРЕЦЬКИЙ,
прес-центр ФПУ

Врахувати пропозиції
щодо законопроекту №2681

COVID-19

Рішенням виконавчого комітету
Нетішинської міської ради від 30
липня цього року щодо встановлення
карантину та запровадження посиле-
них протиепідемічних заходів у місті
атомників до 31 серпня 2020 року
передбачаються стандартні обме-
ження з носіння масок та заборони
проведення у приміщеннях масових
зібрань.

Таке рішення міська рада прийня-
ла, керуючись відповідною Постано-
вою Кабінету Міністрів України та
визначеним «зеленим» рівнем епіде-
міологічної небезпеки поширення
COVID-19, який встановлено у місті-су-
путнику ХАЕС.

На Хмельницькій АЕС, попри низький
рівень захворюваності, карантинні захо-
ди не пом’якшувалися з початку їх за-
провадження. За словами заступника
генерального директора з персоналу
Богдана Шмигельського, на стратегіч-
ному об’єкті лише відбувалася певна їх
адаптація.

Наразі на підприємстві здійснюється
перехід від ручного до автоматичного

вимірювання температури. Монтуються
стійки автоматичного контролю й авто-
матичні дозатори. «Частково було ви-
пробувано цю систему на прохідній
ХАЕС, але враховуючи, що кабіни за-
ймають значну площу, вирішили пере-
нести їх в місця з меншою інтенсивністю
проходу персоналу. Зокрема, в нав-
чально-тренувальний центр, транспорт-
ний цех, спорткомплекс», — зазначив
Б. Шмигельський.

Тривають на Хмельницькій АЕС та-
кож заходи щодо маскового режиму,
обмеження кількості персоналу в одному
приміщенні, дотримання дистанції, для
чого нанесені відповідні розмітки в міс-
цях скупчення персоналу та обмеження
кількості персоналу в автобусах ВП
ХАЕС.

Зважаючи на рекомендації медиків, а
також світовий досвід, на енергопідпри-
ємстві вирішено повернути оперативний
персонал на 8-годинну тривалість робо-
чої зміни. 12-годинний режим роботи
оперативного персоналу використову-
ватиметься лише під час позаштатних
ситуацій.

Тривають карантинні заходи на ХАЕС


